
Nela Boudová
Nela Boudová – Filmová, televizní a diva-
delní herečka, někdejší členka Činoherního 
klubu, s nímž dodnes úzce spolupracuje. 
Svůj hlas zapůjčuje především Julii Roberts, 
ale i Melanii Griffith a Jodie Foster. Je také 
autorkou tří knih pro děti a členkou správní 
rady o.p.s. MOST ProTibet. V nedávné době 
si Nela otevřela vlastní koučovací praxi. Je 
maminou tří dětí – dvou dospělých synů 
Andreje a Dalibora a jedenáctileté Sašenky, 
kterou má v pěstounské péči.
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Je lepší mít lásku než pravdu
Zatímco ve filmech a televizních seriálech je Nela Boudová fakt velká kočka, tak 
ve skutečnosti taky. :) Jako vážně, mohla jsem na ní oči nechat. A dopředu upozorňuju, 
že na recept na mládí ani na počet plastik se jí v rozhovoru neptám. Zdálo se mi totiž, že 
ta její krása a svěžest jdou prostě zevnitř. Že jsou způsobeny vnitřním naladěním a tím, 
že je Nela se sebou totálně v souladu. A chová se tak, jak to cítí. Kupříkladu mi uprostřed 
rozhovoru řekla, ať ten diktafon vypnu, že už nechce natáčet. To jsem teda koukala. Ale 
popořádku. Ona je ta Nela taková úchvatně svá a dost netradiční. Takže víte, co? Žádné 
popořádku. Vezmeme to teda netradičně. Od toho prostředka.

Nela: „Já si musím odpočinout. Vypněte to na chvíli, mě to 
hrozně nebaví…“

To je mi líto. Když jsem vás žádala o rozhovor, tak to vypa-
dalo, že ráda souhlasíte.
Promiňte, to nemá s vámi nic společného. Já jsem opravdu 
souhlasila ráda, protože se mi váš časopis líbí a myslím, že 
děláte práci, která má smysl. Ale víte, jedna věc je, v jakém na-
ladění rozhovor domlouvám, a druhá, v jakém na něj přijdu. 
A taky – mě vlastně v zásadě nebaví 
tyhle jednostranné rozhovory. Vy se 
ptáte a já mám na povel něco odří-
kávat. Pojďte si prostě jen tak chvíli 
povídat.

Tak dobře, já to vypnu. Ale protože 
tenhle rozhovor přepisuju už po na-
šem setkání, vím, co se stane. Ta 
druhá půlka se mi pak nenahraje. :-( 
To bude asi tím, že jste chtěla, aby 
ten rozhovor byl krátký. Vy jste asi kouzelnice nebo co?
Kouzelnice nejsem a myšlenkami diktafon určitě neovládám. 
Ale všichni to známe, měli bychom být opatrní v tom, co si 
přejeme. Někdy mi přijde až děsivé, jak to vychází. Nejvíc 
to ale vidím u vztahů. Něco si myslím a pak se to promítne 
do pomyslné reality. Myšlenky jsou neskutečně silné. Proto 
je prima myšlenky umět zastavovat nebo ovládat. To je ale 
mistrovství a práce na celý život.

Souhlasím. Mistrovství pracovat s myšlenkami také neovlá-
dám, ale aspoň jsem nám v tomto rozhovoru umožnila puto-
vat časem, jak se nám zlíbí. Takže se pojďme vrátit na naše 
místo setkání a na začátek povídání. Říkala jste, že se vám 
náš časopis líbí. Čtete ho občas?
Bohužel ne. Já totiž už moc nečtu. Ale časopis se mi líbí 
hlavně celkovým vyzněním, atmosférou, tím, jak působí. Ani 
nemusím číst slova, která tam jsou napsaná.

Říkala jste – už moc nečtu. To zna-
mená, že dříve to tak nebylo?
Já jsem dřív právě četla hodně. Tak 
mezi 25. a 35. rokem hlavně duchovní 
a seberozvojovou literaturu. Pak jsem 
zase měla období, kdy jsem o dovole-
ných četla jen a jen detektivky. A tak 
se mi to v životě střídá. A teď, protože 
studuju Školu elitních koučů u Vla-
dimira Ekarta, čtu jen studijní mate-
riály a píšu domácí úkoly. Tam máme 

totiž tolik materiálů ke čtení, že mi fakt na nic jiného nezbývá 
čas a hlavně ani chuť. Já navíc pak o tom všem, co studuju, 
hodně přemýšlím, vnitřně se naciťuju na tu problematiku… 
Chytlo mě to a na jinou četbu nemám vnitřní prostor.

Podle všeho jste velmi pilná a úspěšná studentka.
Tak jsem. A hlavně, jak jsem naznačila, mě to velice baví. Ale 
já tam studuju i s mladším synem, se kterým jsme těsně před 

 Myšlenky jsou neskutečně 
silné. Proto je prima je umět 

zastavovat nebo ovládat. 
To je ale mistrovství a práce 

na celý život.
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Ale i tak. To by mohl být název rozhovoru, co vy na to?
Víte, že mě to taky napadlo, jak jsem tu větu říkala? Tak to 
bylo ve vzduchu.

Když jsme domlouvaly naše setkání, zastihla jsem vás 
jednou v Rumunsku a jednou na lodi. Krásný důkaz toho, 
že jste vášnivou a nadšenou cestovatelkou. Povíte mi něco 
o těch cestách?
Rumunsko… to byla překrásná cesta. Byli jsme v Banátu. A to 
určitě do rozhovoru napište, protože já bych ráda, aby se 
o Banátu více vědělo a aby tam Češi začali jezdit a podpořili 
krajany. Oni jsou nesmírně milí, pohostinní, rádi vás ubytují 
a úžasné je taky to, jak používají všelijaké archaické výrazy. 
Třeba nynčko nebo dejž to pánbůh. Naplnilo mi to duši obrov-
ským klidem a radostí. A k tomu ta nádherná příroda… všem 
rozhodně doporučuju. Banát je boží. Autem je to tam 12 hodin. 
Je to pravda trochu dál, ale cesta je to velmi příjemná, nej-
horší z ní je D1.

A ta loď?
Tak to byl úplně jiný typ cestování. Pozvali mě tam z jedné 
cestovní kanceláře, s níž právě domlouvám nějakou spolu-
práci jako koučka. Dostala jsem se tak na velikou zaoceán-
skou loď, velmi luxusní, všechno nádherné, bazén na palubě, 
senzačně se tam o nás starali… pro někoho úplný sen. 
Samozřejmě jsem si to užila, ale přiznávám, že mému srdci 
je typově bližší cestování, jako byl třeba ten Banát. Ta loď je 
vlastně chrám konzumu a já jsem si na ní zase uvědomila 
paradoxy a nespravedlnost světa. V podpalubí pracují velmi 
tvrdě lidé z chudších vrstev, teď ještě samozřejmě v rouškách 
a štítech. Je vidět, že to je velmi náročné, ale oni jsou me-
gašťastný, že mají práci a peníze, a vy jste na palubě a kocháte 
se. Svět je tak nastavený, já to chápu a není to vůbec kritika té 
konkrétní lodi, ale konfrontace s touhle skutečností je pro mě 
vždy náročná.
Na druhou stranu, kdo je milovníkem tohoto typu cestování, 
tak teď, v době karantén a různých omezení, je nejlepší čas 
vyrazit. Na té lodi bylo méně lidí, než je kapacita, takže si to 
můžete krásně užít. Dělají se zastávky v různých městech, 
a tam taky není skoro žádný turista. Třeba v Římě bylo skoro 
prázdno. Svatopetrská kaple, Koloseum… všechno volné. Když 
cestovat, tak teď.

A to vy jste docela v posledních měsících naplnila, ne?
Hm, já mám v životě vlastně všechno naopak. Většina lidí 
byla zavřená doma a já jsem poslední rok opravdu hodně 
cestovala. Protože jsem minulé léto točila a něco jsem si 
vydělala, tak mě ani netrápila hmotná nouze nebo strach 
o živobytí. Karanténní čas jsem tedy využila na cestování, 
poznávání světa, na školu, na studium. A otevřela jsem si taky 
praxi a mám už klienty.

Jste si to vlastně všechno užila. Těšíte se vůbec zpátky 
do divadla?
Shodou okolností zrovna dnes, kdy točíme rozhovor, mám 
první představení po osmi měsících. Je to zvláštní pocit. Ani 
nemůžu říct, že se těším, ale jsem hodně zvědavá. Jak má 
pocitová paměť v těle bude fungovat, jaký to bude…?

koronou navštívili Vláďův kurz na Srí Lance. Syn se zrovna 
rozhodoval, jestli si po maturitě k tomu, že je profesionálním 
tanečníkem, přibere dálkové studium na vysoké, nebo bude 
studovat koučování, a Vláďa ho tak nadchl, že koučování 
zvítězilo. No a syn je výrazně lepší student než já. Je dokonce 
jeden z nejlepších v našem ročníku. Jak v teorii, tak v praktic-
kém používání nástrojů, které jsme se tam naučili. Je vidět, že 
jeho mozek je zvyklý se učit, spíná mu to, rychle kombinuje. 
Pro mě už je to daleko složitější a jsem pomalejší.

Nemáte oproti němu výhodu aspoň v tom, že máte více 
životních zkušeností?
Právě že v koučování jsou vám na nic. Spíš překážejí. Tam je 
důležité, aby člověk uměl najít neutralitu, „bod 0“, vyšel z něj 
a uměl se do něj vracet. A k tomu pak jen zlehka navnímával 
všechny nástroje, poučky a teorie kouče. A můj syn toto 
vše umí bravurně používat. Absolutně nejhorší u kouče je, 
když do druhého člověka projektuje sebe. Já to nedělám, ale 
obecně u lidí mého věku (a je nás v kurzu osm takových) je 
hodně náročné netlačit do příběhu někoho jiného svou osobu, 
své vidění světa, svůj názor a ty své životní zkušenosti. Získat 
klientovu absolutní vnitřní pravdu je nejvzácnější. Vy ho jen 
vedete otázkami a on si na všechno musí přijít sám. Sám musí 
lépe poznat svůj vnitřní svět, zastavit se, rozkouskovat svůj 
problém na menší části a podívat se na něj zvenku.

A vás fakt nikdy nesvrbí jazyk a nechcete tomu druhému 
radit a dávat zpětnou vazbu?
Jde se to naučit. Ale musíte se stále vracet do toho bodu 0. Já 
se dokonce někdy přistihnu, že si říkám: Teda jako Nelu bys 
mě pěkně naštval, to já se té tvé ženě vůbec nedivím, že se 
k tobě takhle chová. Ale jako kouč to vidím jinak. Neutrálně.

Několikrát jste zmínila „bod 0“. Dá se tento neutrální postoj 
převést i do vašeho osobního života? Pracujete s ním?
Nejen bod 0, ale celý kurz koučování mi samozřejmě nejvíc 
pomohl v mém vlastním vývoji a na mé vlastní cestě. Umím 
se díky tomu, co jsem se dověděla a naučila, na nějakou 
problémovou situaci (když v ní tedy nejsem úplně zásadně 
zapadlá) podívat s jistou mezerou. Tady jsem já a tady je ně-
jaká moje emoce, která není ani dobrá, ani špatná, a rozeberu 
si, proč se ta situace stala. A lépe rozumím nejen sobě, ale 
i svému partnerovi, proč se chová, jak se chová, protože už 
vidím jeho vnitřní motivaci, kterou bych dříve neviděla.

Co myslíte tou vnitřní motivací?
No, já mám pocit, že prvotní motivací každého z nás je dobro. 
Dobrý úmysl. My kupříkladu s mým přítelem máme rozdílný 
pohled na očkování proti covidu. On je očkovaný, já ne. A on 
se svým nastavením mě logicky občas nabádal, jestli bych 
se taky neměla nechat očkovat. Takové chování by mě dříve 
naštvalo a přela bych se s ním, kdo z nás má pravdu. Ale dnes 
už vidím tu dobrou motivaci. On chce, abych se nenakazila, 
abych neměla zdravotní potíže. A protože jeho pravda je, že by 
mi v tom pomohlo očkování, tak mě k němu nabádá. A já už 
se nepřu, kdo z nás má pravdu. Protože je lepší mít lásku než 
pravdu.

Skvělá teze. To je vaše?
Ne, bohužel ne. To jsem někde slyšela…

 Mám pocit, že prvotní 
motivací každého z nás  

je dobro. 

 Získat klientovu 
absolutní vnitřní pravdu 

je nejvzácnější. 
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1. S Vladimírem Ekartem, u něhož Nela studuje 
Školu elitních koučů 2. Část rodiny – dcera Saša 
a syn Dalibor s přítelkyní. 3. Jeden z mnoha zá-
žitků v rumunském Banátu - návštava místního 
školního klubu. 4. „Banát je boží,“ říká Nela o této 
části země, a tato fotka je toho krásným důkazem. 
5. Otužování Nela objevila během karantén v době 
pandemie a zamilovala si ho tak, že se chce otu-
žovat i ve stovce. 6. Díky otužování poznala partu 
skvělých spoluotužilců. Mezi nimi je i reportér Jan 
Tuna, který je Nele často po boku.

1

4 5

6

2 3
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Večer jdete do divadla, ráno jste, pokud vím, mávala dceři 
při odjezdu na školu v přírodě. Jste maminka, která pod 
slunečními brýlemi při odjezdu autobusu pláče? Nebo jak 
snášíte tyhle situace?
Nesu to velmi dobře. Fantasticky. Nepláču. A vzhledem ke ko-
roně, kdy se mnou dcera byla na Zanzibaru, na lodi i v Banátu, 
si od sebe obě rády odpočineme. A těším se i na prázdniny, 
a až budou tábory. Myslím, že každá matka, která má dítě 
v pubertálním věku, mě určitě chápe.

Už to u vás taky nastalo? Tak povídejte…
Sašence je jedenáct a hormony už opravdu pracují. Je samo-
zřejmě úžasná a já se mám toho od ní hodně co učit. A mně se 
líbí (což jsem taky pochopila díky koučování), že děti v tomto 
věku už netouží tolik po lásce a spojení, ale více po pocitu 
významnosti. A na to si vždycky vzpomenu. Takže když už 
opravdu šílím, dám Saše něco důležitého zařídit nebo vyřídit, 
a ono to vážně funguje.

Jak vychází s o hodně staršími bratry?
Kluci si už jedou hlavně to své, to je jasné, ale se Sašou mají 
neskutečně pěkný vztah. 22letý syn ji nedávno učil dělat 
panenku z vlny. Kluk, který studuje na hudební akademii 
violoncello a korona mu změnila jeho sny jet do ciziny. Ale 
nevíme, k čemu je to dobré… třeba i proto, aby si se sestrou 
vyrobil panenku. :-)

Saša a mladší syn jsou taky umělecky založeni?
Mladší syn tančí v Komorním baletu Praha. A Sašenka v září 
nastupuje na taneční obor na TCP Praha.

Panejo, zní to téměř idylicky. Jedna rodina a v ní samý umě-
lec. Má to i nějaké stinné stránky?
Má to samozřejmě i nevýhody. My jsme všichni dost neprak-
tičtí a hodně často ten praktický svět jde mimo nás. Musíme 
se uzemňovat, uvědomovat si to. My to ale už víme, mluvíme 
o tom, jsme na to připraveni a vždycky se to nějak vyřeší.

Netajíte se tím, že se vám každý rok v životě žije lépe než 
ten předchozí a že jste stále více v souladu sama se sebou. 
Poslechněte, když to bude mít stále takto vzestupnou ten-
denci, do kolika let byste chtěla žít?
Tak já počítám, že tu budu do stovky.

A jaká je Nela Boudová ve sto letech?
Ježišmarjá. :-) Bude jako věchýtek a bude hrozně moudrá. 
A všichni si s ní rádi půjdou popovídat. A bude mít spoustu 
vnoučat a pravnoučat a velkou rodinu.

Dožít se stovky, to chce se o sebe dobře starat…
Je důležité chovat se ke svému tělu s láskou a hezky. Udržovat 
se ve fyzické kondici. Tělo je chrám, jak se říká. Ale co vidím 
kolem sebe, lidi jsou dost líní od přírody a nechtějí si to při-
znat. Místo toho mají nejrůznější výmluvy. Zvláště ženy by 
si od určitého věku měly najít něco, co je baví a co obsahuje 
nějaký typ pohybu. Většina žen ke mně přijde na koučování 
s tím, že se cítí špatně a nemají se rády.

A vy? Měla jste se vždycky ráda?
Ne, to určitě ne. I když… neřekla bych, že jsem se neměla ráda. 
Ale byla jsem k sobě dost kritická a tvrdá. Měla jsem na sebe 
zbytečné nároky a jela jsem jako mašina/automat, teď už 
umím i povolit.

Co to znamená chovat se ke svému tělu hezky?
Pro mě osobně cvičit nebo běhat. Nějakým způsobem se hý-
bat. Když se hýbu, hned cítím, že je mi celkově líp. A nejíst sa-
mozřejmě prasárny. Což taky ne vždy dodržím, a proto si teď, 
byť jsme v cukrárně, můžu dát jen kávu a vodu. Naštěstí jsem 
herečka, tak se musím kvůli práci neustále hlídat, protože se 
potřebuju vejít do kostýmů, ve kterých hraju. Respektive vra-
cím se do kostýmů, které mi možná úplně nebudou, protože 
v pandemii žádné kostýmy nebyly. Ale zase jsem objevila otu-
žování, a to mě udržovalo ve formě a v kondici, takže věřím, 
že kostymérky v divadle mi nebudou muset nic nastavovat.

Vaše otužování je se vším všudy. Žádná studená sprcha, ale 
koupání ve Vltavě a přírodních nádržích v zimních měsí-
cích. To je skutečně váš objev z pandemie?
Ano. A já jsem tím nadšená. I když teď v létě se moc tímto 
způsobem otužovat nedá. Byli jsme si před pár dny zaplavat 
na Lhotě a já si říkala: Kdo to byl před půl rokem ten člověk 
ve studené vodě?!? Ta voda mi přišla neskutečně teplá 
a nechápala jsem, že jsem tu zimu fakt proplavala. Nejvíc 
mě to bavilo koncem října a v listopadu, to se fakt dalo ještě 
v pohodě plavat. 23. prosince jsme se Sandrou Pogodovou 
uplavaly ještě snad 350 metrů, ale pak už to bylo fakt ledový. 
Jen „vlízt a vylízt“.

Otužujete se podle Wima Hofa?
Ne. Ani tu metodu pořádně neznám. Dělám snad z Wima Hofa 
jen nějaký jednoduchý cvik na zahřátí, když vylezu z vody. 
A nejedu ani podle žádných jiných tradic a metod, jen podle 
sebe, vydržím do nějakého svého maxima.

Co vám otužování dalo?
Dalo mi úžasné uvědomění, že hranice toho, co dokážu, můžu 
posouvat dál a dál. V jisté době pro mě bylo otužování i spo-
lečenská událost. Nikam jinam se nemohlo. A nám vznikla 
přirozeně parta otužilců. Po otužování jsme si dělali zase 
společně oheň, nesměli jsme do klubovničky (já jsem totiž 
členem Klubu branických otužilců, víte?) a myslím, že se nám 
tam ani už chtít nebude, protože u toho ohně to byla prostě 
nádhera.
Díky otužování jsem taky poznala spoustu úžasných lidí, kteří 
se mu věnují třeba už od šedesátých let. Jsou to boží babičky 
a dědečkové, úžasně energičtí. Jak o nich mluvím, tak mě na-
padá, že Nela ve sto letech se určitě bude taky pořád otužovat.

A bude určitě pořád vyzařovat tu vnitřní krásu a mládí, což 
mě na vás nepřestává fascinovat. Takže mě ještě zajímá 
to vaše vnitřní nastavení. Co vám pomáhá být v pohodě, 
nepropadat do blbých nálad?
Tak chce to se trochu snažit. Chtít na životě vidět to hezké. 
Ono se říká, že lidský mozek nebyl stvořen na prožívání štěstí, 
ale na obranu. Na vymýšlení strategií, jak uniknout případ-
nému nebezpečí. A snad až z 90 procent funguje v tomhle 
módu. Když nevymýšlí strategie přežití, což už v naší civilizaci 

 Z mé zkušenosti žena 
přepadá do mužské energie, 

když necítí finanční 
a energetickou podporu 

partnera. 
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moc nemusí, vymýšlí konstrukce, co by se mohlo stát, kdy by 
se to mohlo stát… A já se snažím používat více těch zbylých 10 
procent mozku, být v tady a teď a v tomto bodě plně žít.

Tak jsme u konce a zdá se, že se vám opravdu plní přání, 
aby náš rozhovor nebyl dlouhý. Nechcete na závěr přece 
jen něco dodat? Kdy budete mít příležitost promluvit bez 
cenzury k tolika skvělým čtenářům…??? :-)
Dobrá. Napadá mě jedno téma, které dost často řeším se 
svými klientkami. Ženy zapomínají na svoji ženskou energii 
a velmi často a dobře vystupují v té mužské. Ve vztahu pak 
není polarita, muž není v mužské a žena v ženské energii, 
vytrácí se vášeň a vztahy nemohou dobře fungovat. Každý 
z nás má v sobě samozřejmě mužskou a ženskou energii a jde 
o to, jak a kdy ji používá. Například žena může být v mužské 
energii v práci, tam se to někdy může hodit. Ale doma se svým 
partnerem by měla být rozhodně v té ženské. Z mé zkuše-
nosti žena přepadá do mužské energie, když necítí finanční 

a energetickou podporu partnera. Muž naopak potřebuje cítit, 
že může o ženu pečovat, a tak ji dělat šťastnou. Žena nikdy 
nechce muže v ženské energii. Chce pevného muže, který 
je klidný, přítomný, má kontrolu sám nad sebou, nad svými 
emocemi, je ochraňující a taky racionální. Často si muži myslí, 
že musí být agresivní, dominantní, kontrolující nebo kritičtí, 
aby byli mužní. Ale to není pravá mužská energie. Je fajn se 
nad tímto tématem zamyslet, co je pro mě konkrétně mužská 
a ženská energie a jak s nimi pracuju. Vybalancování správ-
ných energií velmi pomůže pro naplněné fungování vztahů. 
A ještě mám jednu dobrou radu pro muže na závěr: Nepokou-
šejte se zapojit svůj mužský logický mozek pro pochopení 
chování ženy. Nikdy to nepochopíte. Muž musí ženu prostě 
a jednoduše jen milovat.

 Většina žen ke mně přijde 
na koučování s tím, že se cítí 
špatně a nemají se rády. 

Koukněte na:
www.nelaboudova.cz 

(stránky jsou v přípravě a budou spuštěny 
na podzim 2020). Pokud chcete kontaktovat 

Nelu jako koučku, můžete to pohodlně učinit 
přes její Facebook nebo Instagram


